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                          P R O T O K Ó Ł     Nr  VIII/15 

 

               z Sesji Sejmiku Województwa Podlaskiego 

 

                             z dnia 30 marca 2015 r. 

 

 

  Obradom przewodniczył Przewodniczący Sejmiku 

Województwa Podlaskiego – Pan Profesor Marian Szamatowicz. 

 

  W chwili rozpoczęcia obrad odnotowano obecność 29 

Radnych. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji. 

 

 Otwarcia VIII Sesji Sejmiku Woj. Podlaskiego dokonał 

Przewodniczący Sejmiku – Pan Prof. Marian Szamatowicz, witając 

wszystkich zebranych. 

 Radni również rozpoczęli sesję od przyjęcia życzeń Wielkanocnych 

od prawosławnego duszpasterza samorządowców ks. Jarosława 

Jóźwika.  

 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Przed przyjęciem porządku obrad Zarząd zaproponował, aby 

rozpatrzyć (jako punkt 17 a) projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane, 

jednakże nie przeprowadzono w tej sprawie głosowania ze względu na 

prośbę Pana Marka Komorowskiego, który wyjaśnił, iż jest to nowy 

materiał, z którym chciałby się zapoznać bliżej. 
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 Pan Jarosław Dworzański – Przewodniczący Komisji Edukacji 

zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 16 ze względu na 

fakt, iż uchwała podjęta w tej sprawie została zaskarżona do Wojewody 

Podlaskiego. 

 Radni przyjęli w/w wniosek w głosowaniu jawnym, przy 16 głosach 

za, 7 przeciwnych i 3 wstrzymujących się. 

 Następnie Pan Jan Dobrzyński zwrócił uwagę, iż w porządku obrad 

brak jest punktu dotyczącego uzupełnienia składów komisji Sejmiku. 

Podkreślił, iż w tej kwestii panuje ogólny bałagan, posiedzenia 

zwoływane są tuż przed sesją, Radni biegają od jednej do drugiej. Pan J. 

Dobrzyński stwierdził również , iż bałagan panuje również w Komisji 

Skarbu i Finansów, stąd też Sejmik powinien uporządkować te kwestie 

jak najszybciej. 

 Pan Prof. Marian Szamatowicz wyjaśnił, iż sytuacja ta powstała 

podczas poprzednich sesji, kiedy to wprowadzono zamieszanie, którego 

nie sposób było na bieżąco uporządkować. Punkt dotyczący 

uzupełnienia składów Komisji zostanie ujęty do porządku obrad kolejnej 

sesji. Przewodniczący Sejmiku dodał ponadto, iż Komisje pracują na 

bieżąco, jednakże występują tu pewne problemy z dyscypliną Radnych. 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił się z wnioskiem o ponowne przyjęcie 

stanowiska w sprawie sytuacji podlaskich rolników poszkodowanych w 

wyniku wystąpienia na ich terenie wirusa ASF oraz brakiem reakcji ze 

strony rządu RP w kwestii 5 mln zł na pokrycie szkód z tym związanych. 

 Pan Mieczysław Baszko – Marszałek Województwa zaproponował, 

aby stanowisko to przedstawić Radnym pod rozwagę w punkcie „Wolne 

wnioski, informacje”. 

 Pan Bogusław Dębski przystał na taką propozycję.  

 Pan Cezary Cieślukowski zaprotestował przeciwko stwierdzeniom 

Pana J. Dobrzyńskiego, iż w Komisji Skarbu i Finansów panuje bałagan. 

Podkreślił, iż Radni spóźniają się na posiedzenia, wychodzą w ich 

trakcie, jednakże jak dotąd nie wyciągnięto wobec niektórych z nich 

konsekwencji.  

 Pan Jan Dobrzyński podkreślił, iż podtrzymuje wszystko, co 

powiedział, także wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego uzupełnienia składów Komisji. 
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 Radni, w głosowaniu jawnym, odrzucili powyższy wniosek, przy 13 

głosach za, 14 przeciwnych i 0 wstrzymujących się.  

 Następnie, również w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 1 

przeciwnym i 5 wstrzymujących się przyjęli całość porządku obrad. 

 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołów z V Sesji Sejmiku oraz VI i VII Sesji 

Nadzwyczajnych. 

 

W tej części obrad głos zabrał Pan Jan Dobrzyński, który nawiązał do 

treści Protokołu Nr VII/15 – cz. I z dnia 27.02.15 i stwierdził: „Z nagrania 

na Wrotach Podlasia wyraźnie widać, że Pan tę nadzwyczajną sesję 

zamknął i ustalił również na tej sesji, że głosami 12 Radnych uchwała 

została przyjęta. Tutaj możemy przeczytać, że w głosowaniu jawnym 12 

Radnych opowiedziało się za przyjęciem uchwały  przy braku 

przeciwnych i wstrzymujących się. Tutaj Pana wypowiedzi nie ma. 

Czytam dalej: „W momencie, kiedy Przewodniczący Sejmiku zamierzał 

zamknąć sesję, otrzymał informację od służb prawnych, Biura Sejmiku 

oraz głos z Sali, iż brak jest quorum. W związku z tym Przewodniczący 

Sejmiku zwrócił się z zapytaniem do Zarządu Województwa, czy jest 

potrzeba, aby ponowić próbę zwołania sesji.” 

 Panie Przewodniczący, to, co przeczytałem nie odzwierciedla sytuacji, 

która miała miejsce na tym posiedzeniu. Przyjęcie tego dokumentu, a 

nawet sporządzenie go w ten sposób, ośmielam się twierdzić, będzie 

poświadczeniem nieprawdy, a to jest Panie Przewodniczący karalne, o 

skutkach tego nie muszę tutaj wszystkim mówić, więc nie wiem, jak Pan 

zamierza to rozwiązać, w tej sprawie napisałem też do Wojewody 

Podlaskiego. Jeżeli jest taka możliwość, to chciałbym prosić, abyśmy 

obejrzeli tę część, gdzie Pan wyraźnie zamyka i odchodzi. To, co się 

działo po zamknięciu i po odejściu Pana można nazwać jedynie 

zgromadzeniem Radnych, to nie była sesja.” 

 Pan Prof. Marian Szamatowicz: „Dziękuję bardzo. Myślę, że skoro 

Pan twierdzi, że ten protokół nie może być w tej formie przyjęty, to 

spróbujemy dokonać korekty. Ja przeczytałem zażalenie, które zostało 

skierowane do Pana Wojewody i w tej sprawie napisałem 3 wyjaśnienia.  

W momencie, kiedy zarządziłem głosowanie i na Sali było wymagane 
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quorum Radnych, napisałem – i zresztą jest to w protokole, że Radni 

Prawa i Sprawiedliwości salę opuścili. W związku z tym głosowanie, 

które się odbyło, odbywało się przy braku quorum. I w sytuacji takiej 

chciałem zamknąć sesję, przyznałem to i wpisałem, ale było to 

niezgodne ze Statutem, z § 31, który wyraźnie stanowi, że w sytuacji, 

kiedy na Sali zabraknie quorum, Przewodniczący ogłasza przerwę, co 

uczyniłem i zarządziłem kolejne spotkanie na godzinę 20. Chciałem 

powiedzieć, że o godz. 20, niezależnie od tego, jak Pan Przewodniczący 

to nazywa była to kontynuacja sesji, było wymagane quorum Radnych i 

zostały podjęte prawomocne uchwały. Jeśli jest kwestia skorygowania 

zapisu, to możemy usiąść wspólnie i ten zapis skorygować, ale tak 

wyglądała rzeczywistość.” 

 Pan Jan Dobrzyński: „Ja bym chciał, żeby odtworzyć to nagranie i 

dokładnie te wszystkie kwestie, które były wypowiedziane przez Pana 

zapisać. Pan sesję na tym nagraniu wyraźnie zamknął. To, co się działo 

później, dla mnie nie ma znaczenia.” 

 Pan Prof. Marian Szamatowicz: „Nie zamknąłem tej sesji, bo nie 

miałem ku temu żadnego prawa.” 

 Pan Jan Dobrzyński: „Dlatego prosiłbym, abyśmy to obejrzeli, bo ja 

to widziałem”. 

 Pan Prof. Marian Szamatowicz: „Propozycja jest następująca: 

mamy do przyjęcia protokoły, jeśli nie ma zastrzeżeń, przyjmiemy 

protokół z sesji V oraz VI, natomiast ten protokół, który Pan kwestionuje, 

spróbujemy zajrzeć do nagrań i ten protokół zostanie skorygowany.” 

 Pan Jan Dobrzyński: „Taka forma mi odpowiada.” 

 

Następnie, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 27 głosach za, 0 przeciw i 

1 wstrzymującym się przyjęli Protokół Nr V oraz przy 25 głosach za, 1 

przeciwnym i 1 wstrzymującym się przyjęli Protokół Nr VI. 

 

 

Punkt 4 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Podlaskiego. 
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 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Województwa – Pan Henryk 

Gryko. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 27 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

podjęli  

 

                       U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/43/15. 

 

 

Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu województwa podlaskiego na rok 2015. 

 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Henryk Gryko, jednocześnie 

odpowiadając na kilka zapytań Radnych dotyczących treści uchwały. 

 Uzyskawszy odpowiedź , Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 

głosach za, 0 przeciwnych i 5 wstrzymujących się podjęli 

 

                     U C H W A Ł Ę    Nr  VIII/44/15. 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie województwa podlaskiego na rok 2015. 

 

Projekt uchwały, wraz z autopoprawką przedstawił zebranych Pan 

Henryk Gryko. 

 W dyskusji głos zabrali: 

 

 Pan Jacek Piorunek zwrócił uwagę na zapis mówiący o zakupie 

budynku po szkole podstawowej na potrzeby Szpitala Psychiatrycznego 

w Suwałkach. Przypomniał, iż Zarząd w poprzedniej kadencji odrzucił 

taki projekt i zwrócił się z zapytaniem czym kierował się obecny Zarząd, 

podejmując taką, a nie inną decyzję? Pan J. Piorunek ponadto 

podkreślił: „Nie jestem temu przeciwny, gdybyśmy nie mieli problemów z 
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finansowaniem służby zdrowia – chociażby w kontekście Szpitala w 

Łomży , a tu wchodzi nowa inwestycja. Czy zasadną jest więc taka 

decyzja?” 

 Pan Kazimierz Gwiazdowski zwrócił się z zapytaniem o nakłady na 

drogę Sokolany-Janów. Przypomniał, że w budżecie przewidziany jest 1 

mln zł, teraz będą dołożone kolejne 4. Pan K. Gwiazdowski zapytał: 

„Jaka jest wartość kosztorysowa tego zadania, albowiem wydaje mi się, 

że to będzie wykonane ze środków RPO… Czy jest już po przetargu? Ile 

jeszcze dróg wojewódzkich będzie dofinansowanych z tej starej 

perspektywy finansowej?” 

 Pan Bogdan Dyjuk, nawiązując do wypowiedzi Pana J. Piorunka 

wyjaśnił , iż nieruchomość po budynku szkolnym jest w dobrym stanie 

technicznym i nie wymaga wielkich nakładów. Otrzyma go Szpital 

Psychiatryczny w Suwałkach. 

 Pan Mieczysław Baszko wyjaśnił: „Na posiedzeniu Zarządu 

poprzedniej kadencji  stawała ta sprawa, ale wówczas była to bardzo 

duża kwota – ok. 850 tys. zł. Postanowiliśmy wrócić do tej kwestii, kiedy 

gmina zaproponuje mniejszą kwotę za tę nieruchomość. Gmina 

zaproponowała 500 tys. zł, pomimo, że operat szacunkowy jest dużo 

większy, stąd też Zarząd wyszedł naprzeciw i wrócił do tematu.” 

 Pan Bogusław Dębski – zwrócił uwagę, że Szpital Psychiatryczny 

w Suwałkach występował do Zarządu w sprawie nabycia nieruchomości, 

która jest położona w sąsiedztwie. Czy teraz Szpital rezygnuje z tej 

nieruchomości, czy też będzie prowadził równoległe negocjacje? Czy 

potrzebne są aż 2 nieruchomości? Będą tu niezbędne duże nakłady, aby 

doprowadzić do przystosowania nieruchomości na potrzeby Szpitala. 

 Pan Jacek Piorunek podkreślił, iż fakt, że dach i ściany 

nieruchomości są w dobrym stanie nie oznacza jeszcze, że 

przystosowanie budynku do potrzeb szpitala nie będzie oznaczało 

dużych nakładów. 

 Pan Bogdan Dyjuk stwierdził: „To przejmuje odrębny podmiot – 

Szpital Psychiatryczny. Jeżeli chodzi o nieruchomość przylegającą do 

Szpitala Psychiatrycznego, dyrekcja nie występowała do Zarządu o 

wyrażenie zgody na zakup. Zarząd nie planuje zakupu tej 

nieruchomości.” 
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 Pan Józef Sulima – nawiązując do wypowiedzi Pana K. 

Gwiazdowskiego wyjaśnił, iż po przetargu pozostały 4 mln zł, stąd też nie 

wymaga to nakładów samorządowych. 

 Pan Cezary Cieślukowski podkreślił, iż Szpital Psychiatryczny w 

Suwałkach prowadzi ogromną aktywność, związaną również ze 

współpracą transgraniczną, pozyskuje środki zewnętrzne. W Smolnikach 

planowane jest otwarcie ośrodka długoterminowej rehabilitacji 

psychiatrycznej – jest do doskonałe miejsce chociażby ze względu na 

klimat. Wpisuje się to oczywiście w zadania Szpitala, ale jest to odrębne 

kontraktowanie. 

 Pan Jarosław Dworzański zwrócił się z zapytaniem o nieruchomość 

przyległą do Szpitala, którą swego czasu samorząd przekazał na cele 

edukacyjne. 

 Pan Bogdan Dyjuk stwierdził: „Mówimy o budynku po byłej szkole 

w miejscowości Smolniki i drugiej nieruchomości przylegającej do 

Szpitala Psychiatrycznego, a kwota 500 tys. zł dotyczy budynku w 

Smolnikach.” 

 

Po dyskusji, Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, 1 

przeciwnym i 4 wstrzymujących się podjęli 

 

                         U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/45/15. 

 

 

Punkt 7 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Czeremcha oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji. 

 

 Projekty uchwał, zawarte w punktach 7-9 przedstawił Pan Leszek 

Lulewicz – Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

 Radni nie zgłaszali do nich uwag i w głosowaniu jawnym, przy 21 

głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                        U C H W A Ł Ę    Nr  VIII/46/15. 
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Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Knyszyn oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji. 

 

Radni , w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli  

 

                       U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/47/15. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Krypno Kościelne oraz likwidacji dotychczasowej 

aglomeracji. 

 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 23 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

                        U C H W A Ł Ę    Nr  VIII/48/15. 

 

 

Punkt 10 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi 

włóknistych oraz rejonizacji tych upraw na terenie województwa 

podlaskiego w 2015 r. 

 

 Pan Marek Komorowski , nawiązując do § 1 projektu uchwały 

zwrócił się z zapytaniem , czy w związku z zapisem tego paragrafu, 

mówiącym, iż na terenie woj. Podlaskiego nie określa się ogólnej 

powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku, czy w woj. Podlaskim w 

ogóle nie zostanie określona powierzchnia pod uprawę i czy jest to 

zgodne z przepisami. 

 Pani Elżbieta Rajewska – Nikonowicz -  Dyrektor ROPS wyjaśniła, 

iż nie ma obowiązku określania ogólnej powierzchni przeznaczonej pod 
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uprawy. Jest to określane w zależności od potrzeb zgłaszanych przez 

daną gminę.  

 Radni, w głosowaniu jawnym, przy 22 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                       U C H W A Ł Ę    Nr  VIII/49/15.  

 

 

Punkt 11 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania statutu Białostockiemu Centrum Onkologii im. 

M.C. Skłodowskiej w Białymstoku. 

 

 Projekt uchwały przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska – Dyrektor 

Departamentu Zdrowia UMWP. 

 Radni nie wnosili uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 21 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

podjęli 

 

                            U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/50/15. 

 

 

Punkt 12 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania statutu SP Psychiatrycznemu ZOZ im. St. Deresza 

w Choroszczy. 

 

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego projektu i w głosowaniu 

jawnym, przy 23 głosach za, braku przeciwnych i wstrzymujących się 

podjęli 

 

                       U C H W A Ł Ę      Nr  VIII/51/15. 
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Punkt 13 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie nadania statutu Szpitalowi Woj. Im. L. Rydygiera w 

Suwałkach. 

 

Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

 

                        U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/52/15. 

 

Punkt 14 – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej  uchwałę w 

sprawie wyboru przedstawicieli do składu rad społecznych 

działających w sp zoz. 

 

Radni w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się  podjęli 

 

                        U C H W A Ł Ę     Nr   VIII/53/15. 

 

Punkt 15 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

zadań Samorządu Województwa Podlaskiego realizowanych ze 

środków Państwowego  Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Katarzyna Zajkowska. 

 Pan Bogusław Dębski zwrócił uwagę, iż w projekcie nie są ujęte 

środki na zakup sprzętu rehabilitacyjnego i zwrócił się z zapytaniem czy 

jest to osobne działanie zlecone PFRON-owi. 

 Pani Katarzyna Zajkowska wyjaśniła, iż jest to odrębny program i 

po ustaleniu kwoty przez PFRON odbywa się to za pośrednictwem 

starostw, a dopiero później wpływają wnioski. Urząd Marszałkowski jest 

tu przekaźnikiem w ramach realizacji wniosków składanych do powiatów. 
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Radni, w głosowaniu jawnym, przy 24 głosach za, braku przeciwnych i 

wstrzymujących się podjęli 

                         U C H W A Ł Ę     Nr  VIII/54/15. 

 

Punkt 17 – Rozpatrzenie informacji w sprawie sprawozdania z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i jednostkach 

oświatowych prowadzonych przez województwo podlaskie. 

 

 Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej 

uwag. 

 

Punkt 18 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania 

projektów rozporządzeń Ministra Infrastruktury i Rozwoju 

dotyczących zaliczenia dróg do kategorii dróg krajowych i 

pozbawienia dróg krajowych kategorii dróg krajowych. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Józef Sulima – Dyrektor Podlaskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 Pan Jacek Piorunek zwrócił się z zapytaniem, czy uzgodniono z 

gminą Raczki, że przejmie ona wymienioną w projekcie drogę. 

 Pan J. Sulima wyjaśnił, iż nastąpi to „z ustawy”. 

 Pan Bogusław Dębski stwierdził: „Jest to zaopiniowanie na 

potrzeby Ministra Infrastruktury, który może tę opinię uwzględnić lub nie. 

Jestem za tym, aby nie przejmować tej drogi.” 

 Pan Jan Dobrzyński: „Czy jest to forma opinii, czy uzgodnienia?” 

 Pan Józef Sulima: „Opinii, opinia jest negatywna. Minister wydał w 

drodze rozporządzenia”. 

 Pan Kazimierz Gwiazdowski zwrócił się z zapytaniem co dzieje się 

w chwili obecnej z drogą Augustów – Suwałki. 

 Pan J. Sulima poinformował, iż kwestia ta nie jest do końca 

wyjaśniona i należy czekać na orzeczenie Trybunału Konstytucyjnego. 
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Następnie Radni, w głosowaniu jawnym, przy 19 głosach za, 0 przeciw i 

3 wstrzymujących się podjęli 

 

                             U C H W A Ł Ę     Nr   VIII/55/15. 

 

Punkt 19 – Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji rocznego 

programu działalności Podlaskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

w Szepietowie za 2014 r. 

 

 Pan Bogusław Dębski zapytał, jakie koszty ponosi samorząd 

województwa w związku z utrzymaniem Ośrodka. 

 

 Pan Marek Skarżyński – Dyrektor ODR wyjaśnił, iż Ośrodek 

realizuje swoje cele w oparciu o środki z rządowej dotacji celowej, w 

związku z czym samorząd nie udziela tu dotacji, natomiast jest 

możliwość wsparcia poprzez dotację podmiotową i to już jest decyzja 

samorządu. 

 

 

Punkt 20 – Rozpatrzenie sprawozdania  z działalności 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w 

Białymstoku za rok 2014. 

 

 Radni zapoznali się z powyższym sprawozdaniem i nie wnosili do 

niego uwag. 

 

Punkt 21 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie 

wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radnym 

Województwa Panem Markiem Komorowskim. 

 

 Projekt uchwały przedstawił Pan Karol Pilecki – Przewodniczący 

Komisji Statutowo-Regulaminowej. 
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 Następnie głos zabrał Pan Marszałek Mieczysław Baszko, który 

przypomniał, iż już kilka razy w Sejmiku dochodziło do podobnych 

głosowań i Sejmik zawsze bardzo mądrze się do tego odnosił. Pan 

Marszałek zaznaczył: „Musimy pokazać klasę, to jest Radny 

Województwa, zwłaszcza, że z tego, co słyszałem Pan Marek 

Komorowski jest dobrym pracownikiem”. 

 Radni , w głosowaniu jawnym, przy 25 głosach za, braku 

przeciwnych i wstrzymujących się podjęli 

 

                    U C H W A Ł Ę    Nr  VIII/56/15. 

 

 

Punkt 22 – Informacja Marszałka o bieżącej pracy Zarządu 

Województwa Podlaskiego. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 23 – Rozpatrzenie informacji Zarządu Województwa 

Podlaskiego o wykonaniu uchwał Sejmiku za IV kwartał 2014. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

 

Punkt 24 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

 

 Pan Marek Komorowski przypomniał, iż zwracał się z propozycją 

organizacji sesji dotyczącej stanu dróg , z udziałem Pana Dyrektora J. 

Doroszkiewicza. Jednocześnie zapytał, czy zostały poczynione jakieś 

ustalenia dotyczące terminu takiej sesji i czy Radni będą mieli możliwość 

wcześniejszego zapoznania się z informacją – danymi w tym zakresie. 
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Zaznaczył, iż na pewno byłaby to sprawniejsza organizacja, niż 

wysłuchanie informacji na sesji Sejmiku. 

 Pan Marszałek M. Baszko poinformował, iż Zarząd wystąpił w tej 

sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg, wystosował odpowiednie 

zaproszenie, a w chwili obecnej oczekuje na odpowiedź.  

 

Punkt 25 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 W tej części obrad głos zabrali: 

 

 

 Pan Bogusław Dębski: „Moja interpelacja związana jest z sytuacją 

w naszym białostockim PKS. Miasto Białystok planuje dużą inwestycję w 

okolicach dworca PKP i PKS . Funkcjonują tam, niezgodnie z 

przepisami, przystanki końcowe. Należałoby to skoordynować. Zespół 

całego dworca jest niewykorzystany, jeżeli chodzi o przystanki dla 

wysiadających i wsiadających i powinny być one wskazane dla 

wszystkich, za określoną opłatą , albowiem nasz PKS ponosi duże 

koszty na utrzymanie tej nieruchomości, a inni przewoźnicy  nieformalnie 

z niej korzystają. Trzeba to unormować, tak, aby wszyscy mieli 

jednakowe obciążenia. Dlatego wnoszę, aby tą sprawą zajmował się nie 

tylko Prezes PKS, ale także i Zarząd Województwa.” 

 

 Pan Mikołaj Janowski: „W imieniu Komisji Rozwoju zwracam się do 

Pana Marszałka z prośbą o poprawę bezpieczeństwa na drodze 

wojewódzkiej nr 689 w Hajnówce w miejscu skrzyżowania ulic 3 Maja i 

Armii Krajowej poprzez ustawienie świateł.  

Drugi wniosek – ze względu na budowę przejścia fitosanitarnego , a 

także utworzenie podstrefy Suwalskiej Strefy Ekonomicznej w 

Siemianówce, należałoby przekwalifikować i przejąć przez Zarząd Dróg 

drogę powiatową Tarnopol – Siemianówka. Chcę także podkreślić, że 

droga nr 19, na odcinku Ploski na rzeczce Narew bardzo często się 

blokuje i prowadzony jest ruch zastępczy , dlatego wnioskuję, aby drogę 

Narew – Bielsk Podlaski z drogi powiatowej przekwalifikować na drogę 

wojewódzką.” 
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 Pan Marek Olbryś: „Czy to prawda, że tworzona jest lista 

indykatywna w ochronie zdrowia i czy Zarząd Województwa chce 

przeznaczyć 26 mln zł Szpitalowi Klinicznemu w celu poprawy warunków 

i dostosowania do wymogów UE?  Chciałbym poznać uzasadnienie, czy 

w naszej sytuacji finansowej jest to dobry ruch. Czy nie lepiej byłoby 

dofinansować szpitale powiatowe?” 

 

 Pan Jacek Piorunek: „Chodzi mi o sprawne funkcjonowanie 

Sejmiku. Mówiłem o tym w poprzedniej kadencji, jednakże nie podjęto 

tego tematu wówczas. Mamy dobry system zbierania dokumentacji i 

posługujemy się tym systemem na Zarządzie. Chodzi mi o system e-

informacji, gdzie zamiast tych paczek, które otrzymujemy , dostalibyśmy 

dobry program na ipodach , którym będziemy mogli posługiwać się 

podczas sesji. Departament Społeczeństwa Informacyjnego zbudował w 

poprzedniej kadencji taki program na potrzeby Zarządu Województwa. 

Nie ma problemu, aby taki zespół opracował podobny program na 

potrzeby całego Sejmiku.” 

 

 Pan Waldemar Kwaterski: „Jeżeli chodzi o szpitale powiatowe, 

złożyły one wnioski  dotyczące w głównej mierze rozbudowy placówek . 

Nie otrzymały jednak tyle środków, ile potrzebowały do realizacji zadań. 

Stąd wniosek, aby środki, które zostaną na koniec perspektywy 

finansowej przeznaczyć właśnie tym szpitalom powiatowym.  

Jeżeli chodzi o PKS-y, wiemy, że jednym z powodów trudnej sytuacji jest 

spadająca liczba pasażerów korzystających z tych usług. Dlatego też 

należałoby zastanowić się, czy nie podjąć działań, które wymuszą opłaty 

na firmach  konkurencyjnych  za korzystanie z przystanków.” 

 

 Pan Kazimierz Gwiazdowski: „Kiedy ewentualnie będą 

modernizowane drogi, chodzi mi tu konkretnie o drogę wojewódzką nr 

647 Kolno – Ptaki, jest ona już częściowo zmodernizowana, czy znajduje 

się ona w planach na najbliższe lata, jak również o drogę 668 – odcinek 

Osowiec – Klimaszewnica. Na tej drodze co roku łatane są dziury.” 
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Pan K. Gwiazdowski zwrócił również uwagę na potrzebę zorganizowania 

sesji – z udziałem Ministra Rolnictwa, poświęconej bieżącym problemom 

rolnictwa w woj. Podlaskim, takim, jak chociażby ostatnio sprawa dzików.  

 

 

 

Punkt 26 – Informacja o działalności Przewodniczących Sejmiku. 

 

Radni zapoznali się z powyższą informacją i nie wnosili do niej uwag. 

 

Punkt 27 – Wolne wnioski, informacje. 

 

 W tej części obrad głos zabrali: 

 

 Pan Jerzy Leszczyński – Członek Zarządu Woj. Podlaskiego 

przedstawił informację o postępach w rozwiązywaniu problemu 

spowodowanego występowaniem na terenie woj. Podlaskiego dzików 

zarażonych wirusem ASF. 

 Następnie głos zabrali: 

 

 Pani Agnieszka Aleksiejczuk – Dyrektor Departamentu 

Społeczeństwa Informacyjnego poinformowała o warunkach zakupu 

bezprzewodowego dostępu do internetu na potrzeby Radnych. Zwróciła 

się z prośbą o informację, kto z Radnych zainteresowany jest 

korzystaniem z takiego medium, a także o informację dotyczącą 

Radnych zainteresowanych korzystaniem z tabletów.  

 Pan Jacek Piorunek poinformował o stanowisku Rady Społecznej 

Szpitala Wojewódzkiego w Łomży w sprawie finansowania przez 

samorząd remontu tegoż Szpitala. Pan J. Piorunek przypomniał, iż jest 

tam kilka naprawdę ważnych inwestycji. 

 Pan Bogdan Dyjuk poinformował, iż Zarząd z jednakową troską 

przypatruje się funkcjonowaniu każdego Szpitala. Podczas dyskusji nad 
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budżetem również przedstawiono informację, które inwestycje zostaną 

ujęte w budżecie na 2015 r.  

 

 Pan Mikołaj Janowski nawiązał do informacji Pana J. 

Leszczyńskiego w sprawie odstrzału dzików i stwierdził: „Jeżeli Zarząd 

będzie miał kłopot z realizacją uchwały i będzie miał nadwyżki w 

środkach, to proponuję zmienić uchwałę i poszerzyć obszar czerwony o 

gminę Narewka”. 

 Następnie głos zabrał Pan Stefan Krajewski – Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa przedstawił projekt stanowiska dotyczącego 

zmniejszenia populacji dzików. 

 Radni jednogłośnie wprowadzili to zagadnienie do obecnie 

realizowanego punktu, po czym, w głosowaniu jawnym – 27 głosach za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się przyjęli Stanowisko w sprawie 

zmniejszenia populacji dzików w związku z rozprzestrzenianiem się 

Afrykańskiego Pomoru Świń na terenie Województwa Podlaskiego. 

 

 

Punkt 28 – Zamknięcie Sesji. 

 

 

 Przewodniczący Sejmiku – Pan Prof. Marian Szamatowicz 

stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany, złożył wszystkim 

życzenia z okazji nadchodzących  Świąt Wielkanocnych i zamknął 

obrady VIII Sesji Sejmiku Woj. Podlaskiego. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

 

Nella Kamińska     Prof. Marian Szamatowicz 


